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Abstract (en)
[origin: US4516496A] This direct plate printing or copperplate machine comprises a plate carrier cylinder with at least one engraved or etched plate
provided with cuts corresponding to the elements of a main design and shallower, finer cuts corresponding to the elements of a safety background,
an impression cylinder, an inking roller cooperating with an inking unit and being in direct contact with the plate for inking the cuts corresponding
to the elements of the main design, a pre-wiping device and a wiping device, and an inking system for inking the cuts corresponding to the safety
background in several colors. This inking system consists of a collector cylinder having a smooth resilient surface cooperating with the engraved
or etched plate, this collector cylinder being located, in the direction of rotation of the plate cylinder, ahead of the inking roller and comprising at its
outer periphery three color selector cylinders for different colors which comprise in turn relief areas corresponding to the colored areas of the safety
background, an inking device being associated with each color selector cylinder. This machine assures a perfect register between the reliefs of the
various color areas obtained on the color selector cylinders of hard material for producing for example banknotes printed completely according to
the direct plate printing or copperplate method. Due to the presence of hard surface material on the color selector cylinder, there is no limit as to the
fineness of the safety background elements.

Abstract (fr)
La machine taille-douce comprend un cylindre porteplaque (1) avec au moins une plaque gravée munie de tailles qui représentent les éléments d'un
dessin principal et de tailles moins profondes et plus fines représentant les éléments d'un fond de sécurité, un cylindre d'impression (2), un rouleau
encreur de sélection (4) d'un groupe d'encrage (9) coopérant directement avec la plaque pour encrer les tailles qui représentent les éléments du
dessin principal, un dispositif de pré-essuyage (5) et d'essuyage (6) et un système d'encrage pour encrer les tailles qui représentent le fond de
sécurité en plusieurs couleurs. Ce système d'encrage est constitué par un cylindre collecteur (3) ayant une surface lisse et élastique coopérant avec
la plaque gravée, ce cylindre (3) étant situé, dans le sens de rotation, en avant du rouleau encreur de sélection (4) et comportant à sa périphérie
trois cylindres sélecteurs des couleurs différentes (7) qui présentent des reliefs correspondant aux zones colorées du fond de sécurité, un dispositif
d'encrage (8) étant associé à chaque cylindre sélecteur de couleur (7). Cette machine permet d'assurer un parfait registre entre les découpes des
différentes zones de couleurs obtenues sur les cylindres sélecteurs (7) en matière dure et d'obtenir des billets de banque totalement imprimés en
taille-douce. Etant donné le matériau dur du cylindre sélecteur, il n'y a aucune limite dans la finesse des éléments du fond de sécurité.
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